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Dagsorden for seminar for Ølholm Lokalråd 5/10-24 kl 9:30-15 i ØLU´s lokale 
 
Deltagere: Anette Larsen (referent), Mette Herløv (kasserer), Karin Jensen, Kristina Buch, Søren  
  Steffensen, og Helle Rundkvist.  
 
Fraværende: Annette Vestbo (næstformand), Søren Peter Nielsen 
 
Næste møde:   
 

Pkt. Dagsorden Referat 

1 
Godkendelse af referat fra sidste 
møde. Alle 

• Godkendt 
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Jørgen har trukket sig som formand - 
hvad nu? Alle 

• Annette Vestbo? 

• Konstituere en fra lokalrådet som ny 

formand? 

• Selvsupplering så vi igen er 9 

lokalrødder? 

• Hvis vi vælger at fortsætte uden 

formand, hvordan gør vi det bedst? 

• Annette Vestbo ønsker ikke at overtage formandsposten 

• Overvej arbejdsgrupper i stil med Juelsminde, så der 
trækkes på frivillige i samarbejde med få fra lokalrådet 

• Kan formand og kasser være samme person? Hvordan 
”beskyttes” vedkommende hvis der anfægtes tvivl pga. a 
den konstellation? 

o Mette: ønsker en anden fra lokalrådet kommer hver 
anden måned og kigger regnskab igennem som 
med-vidne, som ekstra sikkerhed. 

o Mulighed for at en anden end Mette bliver 
”kassemester”. 

o Oprette erhvervsmobilpay (1kr af 100kr /10kr pr 
1000kr i gebyr)? Tilknytte dankort til lokalrådets 
konto?  

o Hvis Mette stiller op til kommunalvalg – kan Mette 
så være lokalrådsformand. Man kan lægge 
beslutning om evt. politisk taler ud til et 
arbejdsudvalg, hvor Mette ikke er del af. Ønsker 
udvalget så Mettes hjælp/kontakter, er det op til 
arbejdsudvalget. 

o SKAL der være en næstformand? Ikke 
nødvendigvis. Mette deler forskellige opgaver med 
forskellige i lokalrådet fx vedr. økonomi, 
dagsordner, vejbump mv. 

o Forslag om dobbeltgodkendelse af betalinger: 
Mette kan lægge betalinger ind, men det skal 
godkendes af en anden person (fx Karin?) førend 
betalingen finder sted. 

• Mette tager formandsposten. TILLYKKE!! 

• Oprettelse af erhvervsmobilpay kræver ID godkendelse fra 
alle i lokalrådet + referat fra generalforsamling + at Jørgen 
gik af som formand og Mette overtog formandsposten pr 
5/10-24. 

• Overvej fremtidig selvsupplering til 9 lokalrådsmedlemmer. 
Gerne en mand for at sikre en mere repræsentativ 
sammensætning. 
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Overdragelser fra Jørgen af relevante 
info/status. SP/Alle 

• Nye sider til bålhytte eller ej? Og 

økonomi en bag. Hvem? 

• BUPL (Bæredygtig Lokale 

Udviklings Proces) Hvem? 

• Veje, belægninger, vejbump: Søren 

• Byparken/Kontakt med Mads fra 

Hedensted Kommune: SP 

• Forsikring af byparken. Hvem? 

• Nye sider til bålhytte eller ej? Og økonomi en bag. Hvem?  

o Penge skulle være søgt, men hvor er de? Hos 

Boldklubben/KROLF? Conny? 

o Der mangler nogle metalklips i stil med 

lastbilpresning. Kan de genmonteres? Skal hul fra 

gamle metalclips repareres? Kræver det et firma 

der kan reparerer lastbilspressing? Firma i Tørring 

der laver latbilpressing om til andre formål (set i 

TVSyd) kan de mon hjælpe? 
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• Landdistriktsråd. Hvem? 

• Strømforbrug i Byparken. Hvem? 

• Andre overdragelser? 

o Kan vi selv lave reparation og bruge overskydende 

penge til andre nyanskaffelser i byparken? 

o Skal pengene bruges til vedligehold af byparken? 

o Mette har skrevet til Conny. Afventer svar. 

• BLUP (Bæredygtig Lokale Udviklings Proces) Hvem? 

o Hvad indebærer det? 

o Grupper startede under BLUP referer til lokalrådet. 

o BUPL er som sådan nedlagt. Arbejdsgrupper 

udsprunget herfra fortsætter. 

o Karin, Helle og Camilla Dyring får ”Ølholm by”-

siden op at køre: der skal defineres administratorer 

+ dato for, hvornår den facebookside er oppe at 

køre 

o Undergrupper udsprunget fra BLUP: 

▪ Byens hus 

▪ Intern kommunikation (SoMe) 

▪ Ekstern kommunikation (SoMe) 

▪ Byforskønnelsesudvalg 

▪ Frivilggruppen 

o Kristina og Mette kontakter BLUP-gruppen. Skal 

Marianne Nis-Hansen til at komme og informere 

om byen hus + en person fra Frivilliggruppen? 

• Veje, belægninger, vejbump: Søren 

o Ny vejbelægning er udskudt pga. kommende 

gravearbejde. Kan de bevilligede penge skubbes 

videre fra 2023-24 videre til 2025. (skrives fra 

fællesmailen) 

• Byparken/Kontakt med Mads fra Hedensted Kommune: SP 

o Mette skal rykke for græsklipperpengene.  

• Forsikring af byparken. Hvem? 

o Mette undersøger 

• Landdistriktsråd. Mette 

o Vi bliver inviteret til forskellige møder  

o Fx 9/10 om mobilisering, flextrafik, 

flexknudepunkter. Ølholm har forbindelser til 

Tørring og Vejle, men mange 

ungdomsarrangementer foregår i Hedensted fx 

Ungdomsgårde i Hedensted, hvor Ølholm ikke har 

direkte forbindelse til. Her er flextrafik en mulighed. 

• Strømforbrug i Byparken. Mette 

o Mette følger med når der kommer regninger. Det 

har ikke kostet meget de seneste måneder. Sidste 

år var efteråret dyrt, så vi skal være obs de 

kommende måneder. Helle følger forbruget via 

login.  

• Andre overdragelser? 
o Opbevaring af: Kaffekoppper, teskeer, candyfloss 

pinde og -sukker, popcornmaskine, popcorn og 
fedt. Marianne har undersøgt: Ikke muligt at få en 
hylde i hallen. Forsamlingshuset er også udfordret 
på plads. 

4 
Foto af Lokalrådet, når 
formandsafgang er afklaret og alle er 
samlet. Lægges på FB. Alle 

• Ikke nået 
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5 

Hvordan skal lokalrådet arbejde 

fremover – hvordan skal ambitionerne 

for lokalrådet være fremover? Alle 

• Runde med hvor meget vi kan byde 
ind med pt.? 

• Hvad tænker man om, at andre 
måske ikke har så meget 
tid/ressourcer at byde ind med pt? 

• Hvad er de ting, vi har ”for mange” 
af pt.? 

• Prioriter de månedlige møder 

• Fuld forståelse for om /hvor mange opgaver man påtager i 
lokalrådet hver især såvel som andre ting der fylder 

• Inddrage flere uden for lokalrådet i driftsmæssige opgaver, 
kortere varighed 

• Arbejdsgrupper 

• Lokalrådet behøver ikke være med, hvis et arbejdsudvalg 
vil igangsætte/drive opgaver/arrangementer 

6 
Dialogmøde om byfesten / lokalrådets 

engagement heri. Mette og Helle 

• Opsummering af mødet 

• Om byfesten skal fortsætte med den hidtidige 
konstellation? 

• Om der i stedet skal nedsættes et byfestudvalg? 

• Om byfesten økonomisk skal gå i 0 eller om målet er at 
generere overskud? 
 

• Lokalrådet går ind for at der laves et fælles festudvalg. 

• Lokalrådet går ind for at byfesten skal være en samlende 
folkefest for Ølholm og det er vigtigere end at generere 
overskud. Et evt. overskud enten skal enten gå til en 
forudbestemt sag til gavn for Ølholm eller at foreninger mv. 
skal kunne søge midler ud fra overskuddet 
 

• Overvejelser om hvordan ”Årets Ølholmer” fremover skal 
kåres. Fx kåres af en komité af repræsentanter fra byens 
foreninger og Lokalrådet.  
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Fællesmøde for Ølholms foreninger 

d. 13. august. Alle 

• Evalueringer 

• Næste skridt 

• Ikke nået 
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Fokus på Lokalrådets Facebook side. 

Helle 

• Helle laver forslag til kommende 

”gode historier” til siden 

• Ikke nået 
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Bookingsystem i stil med det vi så i 
brug hos Aktivgruppen for Faster-Astrup 
Sogn. Søren 

• Udlån/leje af popcormaskine, 

slushicemaskine, lån af sider til 

bålhytte, udlån af legetøj fra 

byparken mv.  

Underpunkter, Helle: 

• Hvor skal maskinerne være, hvis 

det skal være offentlig udlejning? 

• Hvem holder rengørings-

/vedligeholdes opsyn med 

maskinerne? 

• Skal vi levere ingredienser til 

maskinerne? 

o Popcorn og den rigtig olie? 

o Candyfloss maskinen? 

o Sukker og rør? 

• Søren arbejder på at oprette et bookingsystem inspireret af 
det, som Aktiv Faster bruger.  

• Helle og Kristina vil teste systemet, når Søren er klar. 

10 
Vedligehold/reparation af 
legeredskaber i Byparken. Alle 

• Ikke nået 
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11 Fællesmail til Ølholm Lokalråd. Søren • Søren opretter fællesmail til lokalrådet 

12 

Gennemgang Lokalrådets succeser: 

• Opnåede resultater  

• Igangværende projekter.  

Hvem? 

• Ikke nået 

13 Årshjul. Alle • Helle og Mette laver årshul efter mødet 

14 

Færdiggørelse af ”drejebøger” for 
arrangementer? 

• Grundlovsfest 

• Sankthansaften 

• Juletræsfest 

• Guldpuljen 

• Grillaften/”Årets Ølholmer” 

• Andre? 

Anette vil gerne lave dem, men har 

brug for input fra nogle af jer 

• Punktet ikke nået, men nogle drejebøger er allerede lavet. 

15 Mulig erhvervsklub. Hvem? • Ikke nået 

16 Økonomi. Mette 

• Landsbykontingentet har bl.a. medvirket til: 
o Køb af popcornmaskine 
o Køb af candyflosh-maskine 
o Byforskønnelse (blomster mv.) 
o Forsikring af byparkens bygninger 
o Udbedring efter hærværk i byparken  
o Andre projekter til 2025 til byforskønnelse 

 

• Opsparet fra tidligere arrangementer i lokalrådet: 
o overvejelser om bidrag til den kommende 

aktivitetsplads 

 

• Mette har ansøgt Realdania, der udlodder 150 
”småhuse” på max 38m2 bygget i træ Realdania giver 
150 mødesteder væk (idraetssamvirket.dk) 

• Inspireret at Fasters busskur Danmarks flotteste 
busskur er nu blevet indviet (realdania.dk) skal Ølholms 
bygning hedde ”Stoppestedet”. Formålet er at 
bygningen, der har plads til ca. 30 deltagere, kan 
bruges som et åbent mødested for alle ølholmere til: 
spontane såvel som planlagte møder, udstillinger, 
strikkeklub, børnefødselsdage, KROLF’ere mv. 

o Efterfølgende vedligehold skal vi selv stå for, 
såvel som møblering, forsikring, mv.  

o Typisk går det 8-16 mdr. inden bygningen er 
opført, hvis man får tilsagn. 
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Fondsansøgninger i Ølholm. 
Koordinering så vi ikke ”spænder ben 
for hinanden” i Ølholm, men i stedet 
søger ”klogt”. Hvem? 

• Ikke nået 

18 
Undersøge div. ift. landsbypriser – 
skal/skal ikke - hvem, hvad, hvordan? 
Alle 

• Ikke nået 

https://www.idraetssamvirket.dk/nyt-fra-os/2024/realdania-giver-150-moedesteder-vaek/
https://www.idraetssamvirket.dk/nyt-fra-os/2024/realdania-giver-150-moedesteder-vaek/
https://realdania.dk/nyheder/2024/09/danmarks-flotteste-busskur
https://realdania.dk/nyheder/2024/09/danmarks-flotteste-busskur
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19 
Orientering fra og opfølgning på mødet 
med kommunen. Mette 

• Ikke nået 

20 Opdatering fra SOME gruppen. Karin 
• Vendt kort under andre punkter 

• Skal fortsat offentliggøres på Ølholm Portalen og deles via 
SoMe fx Livet i Ølholm 

 Eventuelt 
• Hjertestarter. Blinker rødt. Hvem har ansvaret – pt Annette 

Vestbo. 

• Næste år: forud aftale datoer for månedsmøder 

 


